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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Heinonen (S) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
Ordförande Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) utses 
att justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 22 mars. 
Mötet ajourneras för allmänhetens frågestund mellan kl. 18.30 - 
19.00. 
 

Sida 3 (44)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 2 
Nytt medborgarförslag om att HBTQI-certifiera det nya 
ungdomens hus vid Islandstorget  
BRO 2024/131 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för beredning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt ordförande Johan Heinonens m.fl. (S) förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Louise Minnhagen (L) och Johan Duvdal (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
I tider av polarisering och när vi ser att hat och hot mot HBTQI-
personer ökar i samhället, välkomnar vi i Liberalerna det inkomna 
medborgarförslaget att HBTQI-certifiera det nya Ungdomens hus 
vid Islandstorget. Som förslagsställaren beskriver, är det viktigt att 
Ungdomens hus ärr en trygg och säker träffpunkt för såväl hbtq+-
personer som för personer som lever i heteronormativa kontexter. 
 
Handlingar i ärendet 

 1503865 Medborgarförslag - GDPR 
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§ 3 
Nytt medborgarförslag gällande Brommaplan från 
busstorget till korsningen Åkeshovsvägen  
BRO 2024/97 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1481391 Medborgarförslag GDPR 
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§ 4 
Nytt medborgarförslag gällande busslinje 127 i 
Nockebyhov  
BRO 2024/102 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1486595 Medborgarförslag GDPR 
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§ 5 
Nytt medborgarförslag gällande asfalterad rullskidbana  
BRO 2024/123 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1495547 Medborgarförslag GDPR 
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§ 6 
Beslut om arvode för nämndutbildning den 18 april  
BRO 2024/133 
 

Beslut  
Nämnden beslutar att arvode och ersättning för förlorad 
arbetsinkomst kommer utgå för deltagande vid nämndutbildningen 
den 18 april. Beslutet gäller samtliga ledamöter och ersättare. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 18 april kommer juridiska avdelningen arrangera en 
nämndutbildning för hela Bromma stadsdelsnämnd gällande 
uppdraget som förtroendevald i stadsdelsnämnden och i sociala 
delegationen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1504066 Beslut om arvode för nämndutbildning den 18 april 
 1527497 (Godkänd - R 1) Beslut om arvode för 

nämndutbildning den 18 april 
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§ 7 
Svar på remiss - Heltid som norm, KS 2023/1139  
BRO 2023/558 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige lyfter fram i budget för 2023 att staden ska 
öka takten i att göra heltid till norm och att kommunstyrelsen har i 
uppdrag att strategiskt driva på för att minst 90 procent av de 
anställda ska ha en tillsvidareanställning på heltid. 
Stadsledningskontoret föreslår att inga deltidsanställningar bör 
göras från och med 1 juli 2024. Alla lediga tjänster ska som norm 
annonseras som heltidstjänster. Innan annonsering sker ska i första 
hand de som idag har deltid erbjudas utökad sysselsättningsgrad. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om att införa heltid 
som norm och anser att det bidrar till stadens attraktivitet som 
arbetsgivare. Att erbjuda fler heltidsanställningar inom 
kvinnodominerade välfärdsyrken innebär också en viktig 
jämställdhetsåtgärd. Förvaltningen anser att heltidsanställning bör 
vara ett erbjudande snarare än ett krav, för att inte exkludera de som 
inte har möjlighet eller vill arbeta heltid. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP) och Findel Madison (SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan 
Duvdal (C) föreslår: 
 
1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
2. Att avstyrka förslaget om att alla tjänster som utannonseras ska 
som norm vara på heltid, samt att därutöver anföra följande: 
  
Stadens förmåga att attrahera och behålla kompetent och skicklig 
personal är avgörande för kvalitén i den välfärd och service som 
erbjuds stockholmarna. Vi instämmer i att goda anställningsvillkor 
är en viktig del i arbetet med att stärka staden som arbetsgivare och 
här kan heltid som norm spela en betydelsefull roll. En norm kring 
heltidsanställningar är i stor utsträckning positiv men det finns 
problem att ta hänsyn till i implementeringen av förslaget. Vi vill 
framförallt lyfta att det finns de som vill söka deltidstjänster och 
som med nuvarande förslag riskerar att inte söka utannonserade 
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tjänster. 
  
Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen kommer att innebära 
ekonomiska konsekvenser på kort sikt och att detta behöver 
hanteras inom ram – även kostnader som kan uppstå på längre sikt 
kommer att behöva hanteras inom ram. Givet att personalkostnader 
utgör en stor del av stadens kostnader är det av stor vikt att 
kostnadsutvecklingen och verksamheters dimensionering bevakas 
noggrant för att undvika svårigheter att hålla budget. 
  
Vi vill också framhålla att heltid som norm inte får innebära ett 
förbud mot deltid framgent, vilket initiativärendet antyder. En norm 
tillåter undantag och stadens personalpolitik måste tillåta viss 
flexibilitet, dels utifrån verksamheternas skiftande behov, dels 
utifrån arbetstagares behov. Det är också viktigt att tjänster som i 
praktiken utgör deltid inte blir artificiella heltidstjänster till följd av 
politiska beslut. Vi ser en risk i att rekryteringar som hade kunnat 
bidra positivt till en verksamhets kvalitet uteblir om inga 
deltidsanställningar ska kunna göras efter 1 juli 2024. Normen om 
heltid ska vara just en norm och vi motsätter oss därför ska-krav om 
att inga deltidsanställningar ska kunna göras från och med nämnda 
datum. 
  
Redan i dag, för staden som helhet, har cirka 91 procent av 
medarbetarna tillsvidare-anställning på heltid. Vi anser att förslaget 
om att alla tjänster som annonseras ska som norm vara heltid utgör 
politisk detaljstyrning. Det är vår mening att annonser för vakanser 
och lediga tjänster ska utformas verksamhetsnära och ge en 
rättvisande bild av tjänstens karaktär och omfattning. Det finns en 
risk i att missvisande annonser påverkar förtroendet för staden som 
arbetsgivare och att söktrycket till lediga tjänster minskar. Vi kan 
inte nog understryka vikten av att utvärdera konsekvenserna av 
detta beslut för stockholmarna, arbetstagarna, verksamheterna och 
huruvida heltid som norm faktiskt leder till bättre kommunal service 
och nöjdare medarbetare. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell (MP) 
och Findel Madison (SD). 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan 
Duvdal (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och 
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Svante Thorell (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Den svenska arbetsmarknaden är idag inte jämställd. Kvinnor tjänar 
generellt mindre och har sämre villkor än män. Under många år har 
löneskillnaderna i samhället minskat, men 2021 bröts den trenden 
och lönegapet mellan män och kvinnor ökade istället. Den här 
utvecklingen kan vi inte acceptera. 
 
Deltidsarbete är vanligare på områden med låga löner. Det gör att 
det blir svårare att klara sig på sin lön och det är också vanligare 
med deltidsarbete i kvinnodominerade arbeten. Den orättvisan är 
dessutom livslång eftersom den lägre lönen resulterar i en sämre 
pension. Arbetet för att åstadkomma heltid som norm på 
arbetsmarknaden är därför ett viktigt och nödvändigt 
jämställdhetsarbete. Stockholms stad har i många år arbetat med att 
minimera deltidsanställningarna men det står klart att mycket 
återstår att göra.  
 
Budskapet från Sveriges kommuner och regioner (SKR) är tydligt – 
välfärden behöver rekrytera tusentals nya medarbetare de närmaste 
åren, dels för att säkra kompetensförsörjningen och dels för att 
välfärdsbehovet ökar. Ska kommuner och regioner kunna leverera 
den välfärd som medborgarna har rätt att förvänta sig måste vi som 
offentlig arbetsgivare erbjuda attraktiva jobb till de som väljer att 
utbilda, vårda och omhänderta. I detta är ett ställningstagande för 
heltid som norm naturligt och ur såväl ett fackligt som 
arbetsgivarperspektiv den viktigaste frågan att lösa. 
 
I en av SKR:s nio strategier för att möta kompetensutmaningen lyfts 
heltid som norm som en viktig åtgärd, samtidigt är det tydligt att 
arbetet med heltid som norm har gått alldeles för långsamt i staden. 
Det är därför glädjande att staden nu tar tydliga steg framåt och med 
sin styrning ökar takten i att göra heltid som norm. Det rödgröna 
styret tar därigenom ansvar för att i staden säkra välfärdens 
kompetensförsörjning och positionen som en attraktiv arbetsgivare 
som kan locka fler personer att vilja arbeta inom stadens viktiga 
verksamheter till gagn för stadens invånare. 
 
Findel Madison (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Den offentliga sektorn är Sveriges största arbetsgivare och därför är 
det enligt oss en självklarhet att denna ska gå i bräschen för goda 
villkor på arbetsmarknaden. Som Sveriges huvudstad har 
Stockholm en viktig roll i att föregå med gott exempel på en 
arbetsgivare som erbjuder bra villkor där heltid som norm är ett 
sådant. Förslaget är glädjande då heltid som norm är en del av 
Sverigedemokraternas kommunalpolitiska inriktning. 
Vi tror dock att ärendet skulle vara betjänt av ett förtydligande vad 
gäller de som vill jobba men av olika skäl inte kan jobba heltid. Vi 
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ser att det finns en risk att personer som inte kan jobba heltid i 
praktiken stängs ute från att söka många kommunala jobb så som 
heltidsnormen beskrivs i ärendet. Dessa personer måste också ha en 
chans att välkomnas som medarbetare utan att heltidsambitionen 
kommer på skam. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson instämmer i förslag från Mattias Keresztesi 
m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan Duvdal (C). 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1520172 (Godkänd - R 1) Remiss Heltid som norm 
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§ 8 
Svar på remiss - Stockholms stads program för 
idrott,motion och friluftsliv 2024-2028  
BRO 2024/37 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 2024-
2028 är ett stadsövergripande program som gäller för stadens 
samtliga nämnder och bolag. Det övergripande målet är att genom 
ökad fysisk aktivitet förbättra folkhälsan och minska ojämlikheter i 
hälsa. Syftet med programmet är att ge vägledning i prioriteringar 
och strategier för att stimulera fler stockholmare till fysisk aktivitet. 
 
För att lägga grunden för en fysiskt aktiv livsstil inriktas stadens 
arbete särskilt på barn och ungdomar i åldern 7-20 år, med fokus på 
inaktiva. För att utjämna skillnader i hälsa utifrån ett jämställdhets 
och jämlikhetsperspektiv ska staden särskilt prioritera flickor, 
ungdomar med låg socioekonomisk status samt personer med 
funktionsnedsättning. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning ser positivt på programmets innehåll 
och intentioner samt de prioriterade målgrupperna. Stora delar av 
programmets innehåll ligger i linje med hur förvaltningen arbetar 
idag avseende stadsmiljön. Förvaltningen vill tillägga att parker och 
grönområden behöver ha kapacitet för en ökande befolkning och 
besöksmängd. 
 
Förvaltningen vill se ett ökat fokus på förskolans utomhusmiljöer då 
forskning visar att barn även i yngre åldrar rör sig allt mindre, 
samtidigt som förskolegårdar minskar i storlek. Förvaltningen vill 
också understryka vikten av tillgängliga spontanidrottsytor för att 
öka välbefinnandet hos äldre samt verka förebyggande för en 
hälsosam ålderdom. 
 
Förvaltningen vill föreslå fritidsbibliotek med utlåning av 
fritidsutrustning för olika målgrupper, inklusive personer med 
funktionsnedsättning, som ett sätt att möjliggöra för fler att delta i 
idrottsaktiviteter och friluftsliv. Förvaltningen anser också att 
socialpsykiatrins målgrupp behöver särskilda satsningar för att 
kunna delta i idrott, motion och friluftsliv i högre grad. 
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Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdal 
(C) och Findel Madison (SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Louise Minnhagen (L) föreslår: 
1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut, samt 
att därutöver anföra följande: 
 
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 2024-
2028 har brister i såväl framtagandet av programmet som i 
programmets innehåll. Programmet behöver ses över i samverkan 
med idrottsrörelsen och innehålla tydliga tillvägagångssätt för att 
mäta och följa upp de uppsatta målen. Anledningarna är följande: 
 
Ett program som utgår ifrån - och ger direktiv till - idrotten och 
friluftslivet i Stockholm måste tas fram tillsammans med 
stockholmsidrotten och dess aktörer inom friluftslivet. Det är våra 
förbund och föreningar som kan sin verksamhet bäst och vet vilka 
de största utmaningarna är. Under den grönblå majoriteten var det 
här en av våra viktigaste prioriteringar, att idrotten i Stockholm ska 
vara med och styra våra inriktningar och mål. Precis som vi gjorde 
vid framtagandet av Strategi för idrottsanläggningar 2022-2026. Det 
här programmet har haft ett alldeles för bristfälligt samarbete och 
dialog med vår idrottsverksamhet. 
 
Den absolut största utmaningen för idrotten och möjligheten till 
rörelse och motion för stockholmarna, är bristen på 
idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på sin 
favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att ta emot 
fler medlemmar på grund av bristen på tider. Det framgår inte i 
programmet att det är anläggningsbristen som är den största 
utmaningen för stockholmsidrotten och därför missar man ett av 
våra huvudmål, att få till fler tider och platser för idrott och rörelse. 
 
Programmet saknar också en tydlig ansvarsfördelning, ansvar för 
uppföljnings- och tillämpningsanvisningar samt tydliga indikatorer, 
vilket gör att det inte går att följa upp. Med många ansvarstagare 
måste det vara kristallklart vem som ska göra vad, om insatser 
genomförts och vilken effekt de haft. 
Flera insatser som beskrivs i programmet är kortsiktiga och har en 
motverkande effekt för föreningslivet att kunna utvecklas. Insatser 
och stöd måste utgå ifrån idrottens egenvärden för att få den effekt 
politiken vill uppnå, dvs att barn inte ska rekryteras till kriminella 
nätverk, utan istället generera en bättre folkhälsa och ge bättre 
skolresultat. Barn och unga idrottar och engagerar sig i en förening 
för att de tycker att det är kul, inget annat. 
Vi vet hur viktigt förenings- och ledarutbildning är för en hållbar 
och långsiktig verksamhet. Ändå föreslås insatser som endast kan 
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genomföras antingen av mycket stora föreningar med anställd 
personal, eller aktörer specialiserade på bidragsverksamhet. Detta är 
kortsiktigt då inga lokala organisationer, varken i skola eller i 
stadsdel, bildas och i värsta fall motverkas.  I programmet använder 
man andel som nyckeltal istället för antal vid jämställdhetsmätning 
på våra idrottsplatser. Det viktiga borde vara att antalet tjejer ökar 
på våra idrottsanläggningar och i föreningslivet istället för andelen. 
Om det är andelen man utgår ifrån, skulle det kunna vara positivt ur 
jämställdhetssynpunkt att antalet killar minskar på en 
idrottsanläggning, för då ökar andelen tjejer (dock inte antalet). 
Stadens mål ska inte vara att färre killar idrottar. Vårt mål måste 
vara att både antalet killar och framförallt antalet tjejer ökar inom 
idrott och friluftsliv. Skrivningarna om jämställdhet är överlag 
alldeles för otydliga i programmet och behöver utvecklas mer för att 
ge effekt. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell (MP), 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdal (C) och Findel Madison 
(SD). 
 
Reservation 
Louise Minnhagen (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet intar alltid en positiv position när det kommer till 
idrott, motion och friluftsliv, inte minst när det kommer till vår 
yngre generation. Vi kan också se och uttrycka en oro för att 
föreningslivet inom det ovannämnda allt för ofta inte når alla barn 
och ungdomar på det sätt som Centerpartiet alltid önskar. 
Segregationen inom området är stort och vi uppskattar programmets 
syfte att nå en lösning på detta med de fokusområden som beskrivs i 
planen. 
 
Centerpartiet önskar göra ett tillägg och undrar varför inte 
grundskolans idrottsundervisning får större plats i detta program. I 
grundskolans timplan skall 600 timmar förläggas på 
idrottsundervisning. Det är lika mycket som exempelvis 
grundskolan skall lägga på de naturorienterande ämnena. 
Skolinspektionen har tydliggjort stora brister hos huvudmännen och 
den idrottsundervisning som faktiskt bedrivs. Brister i allt från 
närvaron till lektionerna och under lektionstid, liksom hur väl 
egentligen eleverna känner till syftet med själva undervisningen 
ifråga. Allvarliga brister och vissa brister som faktiskt en stor 
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majoritet av huvudmännen har. 
 
I fokusområde 1 i det föreslagna programmet går att läsa 
 
“en aktiv skola, handlar om att skolan är en av de viktigaste 
arenorna för att stimulera fler barn och ungdomar till fysisk 
aktivitet. Staden ska ta initiativ till att utveckla fler organiserade 
idrotts- och motionsaktiviteter i direkt anslutning till skoldagens 
start eller slut.” 
 
Centerpartiet önskar ett tillägg med fokus på att också höja kvalitén 
i den befintliga idrottsundervisningen för att på det viset nå en 
lösning på de brister som exempelvis Skolinspektionen sedan länge 
lyft. Men också för att närma oss en lösning på otaliga 
forskningsrapporter som lyfter just närvaroproblematiken i ämnet 
idrott och hälsa. 
 
Centerpartiet hoppas med denna skrivelse att programmet utvecklas 
för att närma sig detta problem och skapar resurser för 
kvalitetsutveckling av befintlig idrottsundervisning i grundskolan. I 
syftet för ämnet “Idrott och hälsa” går att läsa 
 
“Undervisningen i ämnet idrott och hälsa ska syfta till att eleverna 
utvecklar allsidiga rörelseförmågor och intresse för att vara fysiskt 
aktiva och vistas i naturen. ” Källa: Skolverket 
 
För Centerpartiet blir detta tillägg ett viktigt tillägg för att dels höja 
kvalitén i skolan men också för att verkligen får barn och ungdomar 
till ett aktivt friluftsliv, med idrott och motion i fokus. Ett tillägg 
som kanske kan få störst effekt för att uppnå programmets verkliga 
syfte. 
 
Findel Madison (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Stockholms stads program för idrott är ett stadsövergripande 
initiativ med målet att förbättra folkhälsan och minska 
hälsoskillnaderna genom ökad fysisk aktivitet. Från och med detta 
år inkluderas även motion och friluftsliv i programmet. Dessa 
aktiviteter utgör en betydande del av fritidsaktiviteterna för många 
invånare, och det är därför viktigt att hela staden får tillgång till de 
satsningar som görs. 
För att programmet ska få en bred effekt och nå grupper med låg 
fysisk aktivitetsnivå måste information om medborgarnas rättigheter 
och skyldigheter tydligt kommuniceras ut av staden. 
Stockholm har otaliga möjligheter för idrott, motion och friluftsliv, 
men det finns en brist på specialidrottshallar och träningsytor för 
vissa sporter. Byggprocessen för nya anläggningar tar lång tid, så 
det är viktigt att effektivisera användningen av befintliga 
anläggningar och hitta tillfälliga lösningar där det är möjligt. 
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Dessutom kan utomhusanläggningarnas funktionalitet förbättras 
genom uppgraderingar av utrustning och utformning för att passa 
fler målgrupper. 
 
Stadens verksamheter för skolor, öppna förskolor och parklekar 
spelar en viktig roll för att stimulera barn till rörelse och lek. 
Utformningen och storleken på utomhusmiljöerna är avgörande för 
att uppmuntra till aktivitet. Skolornas ansvar enligt skolplikten 
innebär en möjlighet att påverka barnens inställning till fysisk 
aktivitet genom både teori och praktiska aktiviteter, vilket är 
grundläggande för god mental hälsa och välmående. 
Även om Stockholm erbjuder många möjligheter till idrott finns det 
även områden där utbudet är begränsat. Till exempel är 
möjligheterna att utöva motorsport nästan obefintliga. Tidigare har 
ljudnivåer och avgasutsläpp varit hinder, men med den 
elektrifiering som sker inom sporten öppnas nya möjligheter. 
Motorsporten har historiskt sett lockat många unga och vuxna, och 
det är viktigt att staden tar hänsyn till detta och främjar 
utvecklingen inom området. 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1520318 (Godkänd - R 2) Remissvar, Program för idrott, 
motion och friluftsliv 
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§ 9 
Svar på remiss - Motion om att upptäcka och åtgärda 
otrygghet på utsatta platser, KS 2023/1219  
BRO 2024/32 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd har ombetts inkomma med remissvar på 
Moderaternas motion om att upptäcka och åtgärda otrygghet på 
utsatta platser. 
Motionären föreslår att Kommunfullmäktige ger 
stadsdelsnämnderna i uppdrag att identifiera de områden och utsatta 
platser i Stockholms stad som upplevs som otrygga samt att staden 
tar fram ett åtgärdsprogram/handlingsplan för hur man bäst ska 
trygga dessa utsatta platser som också involverar civilsamhälle och 
näringsliv. 
 
Förvaltningen delar uppfattningen att identifiering av otrygga 
platser är viktigt och behöver följas upp. Förvaltningen redogör i 
svaret på skrivelsen för hur organisering trygghetsarbetet ser ut i 
Bromma stadsdelsförvaltning. Stadsdelsförvaltningen arbetar redan 
med att identifiera och hantera synpunkter om platser som upplevs 
otrygga samt insatser för att öka trygghet och minska brottslighet. 
 
Det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet bedrivs 
kontinuerligt och utvecklas ständigt för att möta aktuella behov. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/32-1.1 Motion om att upptäcka och åtgärda 
otrygghet på utsatta platser 

 1519993 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande motion om att 
uppräcka och åtgärda otrygghet på utsatta platser 
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§ 10 
Planärende på samråd, Blackebergs gård 1 m.fl.  
BRO 2024/127 
 

Beslut  
1. Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
stadsbyggnadskontoret som samrådsyttrande avseende detaljplan 
för Blackebergs gård 1 m.fl. 
 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för Blackebergs gård 1 m.fl. i stadsdelen 
Blackeberg har upprättats av stadsbyggnadskontoret. Förslaget 
ställs ut på samråd under perioden 13 februari – 25 mars 2024. 
 
Planförslaget innehåller cirka 70 bostäder fördelade på tre 
lamellhus. Husen placeras på befintliga parkeringsytor intill 
befintlig bebyggelse. Planområdet ligger inom privat mark som ägs 
av Stena Fastigheter Stockholm AB, som också är byggaktör. 
Förtätningen sker i närheten av det kulturhistoriskt värdefulla 
Ljunglöfska slottet samt Bromma arbetsmarknadscenter. 
 
Förvaltningen ser positivt på att detaljplanen bidrar med fler 
bostäder i ett naturnära läge samt att redan hårdgjorda ytor tas i 
anspråk för bebyggelsen. Förvaltningen anser att projektets 
utformning förhåller sig till omgivningen i skala och gestaltning på 
ett välanpassat sätt. 
 
Planförslaget innebär att antalet parkeringsplatser kommer att 
minska. Det är av vikt att de parkeringsplatser som Bromma 
arbetsmarknadscenter hyr idag kommer att finnas kvar under och 
efter byggtiden samt att tillgängligheten till verksamhetslokalen inte 
påverkas negativt. 
 
På grund av avståndet till tunnelbanan anser förvaltningen att 
turtätheten för de busslinjer som trafikerar området bör ses över 
inom ramen för planarbetet. En utökad turtäthet för busslinje 127 
efterfrågas av många brommabor redan i dagsläget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise 
Minnhagen (L) och Johan Duvdal (C) föreslår (se beslutet). 
 
2) Findel Madison (SD) föreslår: 
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1. Att delvis bifalla tjänsteutlåtandet, samt att därutöver anföra 
följande: 
 
Sverigedemokraterna instämmer i mycket av förvaltningens 
yttrande avseende förtätning ”2022-14796 del av Blackebergs Gård 
1 m.fl.”. Inte minst att planen ger fler naturnära bostäder i vacker 
kulturmiljö samt att de illustrationer som går att ta del av visar på 
god anpassning i skala och gestaltning till befintlig bebyggelse. 
 
Däremot kan vi inte skriva under på att färre parkeringsplatser vore 
bättre både för stadsbilden och miljön. Förslagets minskning av 
antalet parkeringsplatser i området, trots ökad befolkning i och med 
förtätningen, borde i högre utsträckning kompenseras genom 
underjordiska garage, som inte kan anses förstöra någon stadsbild. 
Att området därtill ligger långt ifrån tunnelbana underlättar inte 
argumentationen för att det vore önskvärt att försvåra bilism för 
områdets invånare. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell (MP), 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Johan 
Duvdal (C). 
 
Reservation 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1516215 (Godkänd - R 1) Planärende på samråd, 
Blackebergs gård 1 m.fl. 
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§ 11 
Svar på medborgarförslag gällande snöröjning i Bromma  
BRO 2024/40 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1516207 (Godkänd - R 1) Svar på Medborgarförslag om 
snöröjning i Bromma 
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§ 12 
Svar på medborgarförslag om övergångsställe i Annedal  
BRO 2024/53 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Centerpartiet instämmer med medborgarförslaget kring relevansen 
av ett övergångställe såsom motionären föreslår. Det finns ett behov 
av övergångställe då flertalet barn och ungdomar uppehåller sig i 
Lönnebergaparken under både sommar och vinterhalvåret. Den 
nybyggda cykelsparken används på sommaren och själva backen 
används för pulka/snowracer på vintern. Ett övergångställe vid Pelle 
Pennas väg bör ses som en rimlig förbättring ur säkerhetssynpunkt. 
 
Centerpartiet hoppas att trafikkontoret i framtiden har möjlighet att 
prioritera denna åtgärd 
 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1518162 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
övergångsställe i Annedal 
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§ 13 
Svar på medborgarförslag om bastu vid Ängbybadet  
BRO 2024/39 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Centerpartiet instämmer med medborgarförslaget kring vikten av 
tillgång till Stockholms vattenytor. Vattnet är en stor del av 
Stockholm. Centerpartiet vill tillgängliggöra det fantastiska vatten 
som finns i hela staden och ta vara på de outnyttjade möjligheter 
som finns. Dels med bastu såsom medborgarförslaget föreslår, men 
också med fler strandbad, bastuflottar, vattennära broar, badstegar 
och soldäck. 
 
Centerpartiet vill skapa fler och bättre bad- och kallbadsmöjligheter 
i Stockholms olika stadsdelar. Där badmöjligheter helt saknas kan 
badflottar eller mer permanenta badbryggor placeras ut. En annan 
lösning är små kallbadhus med bastu som kan placeras längs med 
stadens stränder och kajer. Genom att skapa fler badmöjligheter 
avlastar vi också våra större strandbad som i flera fall lider av dålig 
vattenkvalitet. 
 
Centerpartiet hoppas att förvaltningen kan hitta samarbeten som kan 
möjliggöra en lokal samt att en lämplig kan hittas då avrådan från 
bad vid Ängbybadet Östra görs på grund av höga bakteriehalter. 
 
Handlingar i ärendet 

 1527513 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
bastu vid Ängbybadet 
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§ 14 
Ekonomisk månadsrapport januari och februari 2024  
BRO 2024/151 
 

Beslut  
Nämnden godkänner månadsrapport gällande februari 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Årsprognosen 2024 är positiv med 13,6 mnkr efter fond. Den 
positiva avvikelsen förklaras i huvudsak till följd av den buffert som 
finns hos stadsdelsdirektören med 13,3 mnkr. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Centerpartiet ser med viss oro på den ekonomiska utvecklingen 
inom verksamhetsområdet förskola. Utifrån den ekonomiska 
månadsrapporten går det att utläsa att verksamhetsområdet förskola 
ligger på minus (-) 2 miljoner vid slutet av februari månad. Det är 
en oroande utveckling. Den ekonomiska reserven som 
stadsdelsdirektören insiktsfullt bufferterat tillsammans med ett 
överskott inom andra verksamhetsområden säkerställer ett positivt 
resultat på totalen för Bromma stadsdelsförvaltning. Centerpartiet 
känner dock en viss oro utifrån beskrivningen av avdelning 
förskolas budgetutmaningar framledes och kommer även 
fortsättningsvis att följa den ekonomiska utvecklingen under den 
nya majoritetens styre. 
 
Det finns dock en påtaglig risk för ett underskott med hänsyn till 
den höga kostnadsutveckling och en osäkerhet gällande utveckling 
av barnantal. 
Förskolan, pedagogiken och barns utveckling måste även 
fortsättningsvis vara prioriterat för stadsdelsnämnden eftersom 
kunskapsresan börjar i förskolan. Utbildade och engagerade 
förskollärare är av största vikt för att alla barn inom förskolan ska 
lyckas på den resan. Att behålla och öka andelen utbildade 
förskollärare är också förskolans största framtidsutmaning, den 
måste trots kärva tider fortsätta. Forskning visar dessutom att tidiga 
insatser, och tidig utbildning, ger större positiv effekt än senare 
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sådana. Om vi satsar på förskolan kan både samhället och den 
enskilda individen vinna mycket. 
 
Handlingar i ärendet 

 1529943 (Godkänd - R 1) Månadsrapport 202402 
 1529940 Nyckeltal och verksamhetsmått 202402 
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§ 15 
Kvalitetsberättelse 2023, socialtjänst och fritid  
BRO 2024/161 
 

Beslut  
Nämnden tar del av rapporten och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvalitetsberättelsen redogör för resultat från genomförda 
egenkontroller utifrån fokusområden samt lyfter goda exempel och 
utvecklingsbehov utifrån dessa. Genomförda tillsyner/granskningar 
som genomförts internt och externt utifrån kvalitetsarbete 
presenteras även i rapporten. Kvalitetberättelsen lyfter goda 
exempel samt utvecklingsbehov vad gäller avdelningens arbetssätt 
och systematik kring att utveckla sina verksamheter för att öka 
kvaliteten för brukare i enlighet med avdelningens styrdokument för 
systematiskt kvalitetsarbete. 
 
Den sammanfattande bedömningen är att avdelningens enheter i 
huvudsak arbetar systematiskt med kvalitetsarbete. Visst behov av 
utveckling föreligger inom avdelningen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1521802 (Godkänd - R 1) Kvalitetsberättelse 2023 
 1520901 Kvalitetsberättelse 2023 Socialtjänst och fritid 
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§ 16 
Revisionsrapport nr 10/2023, , Avtalsuppföljning av 
lokalvård  
BRO 2024/90 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens rapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret har granskat om utbildningsnämnden, Bromma 
stadsdelsnämnd och AB Svenska Bostäder har en tillräcklig 
uppföljning och kontroll av lokalvårdsavtal för att förebygga och 
upptäcka oegentligheter. 
 
Revisionskontorets samlade bedömning är att uppföljning och 
kontroll av granskade lokalvårdsavtal behöver stärkas för att 
förebygga och upptäcka oegentligheter, samt för att leva upp till 
stadens krav på aktiv avtalsuppföljning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1500674 (Godkänd - R 1) Svar på Revisionsrapport nr 
10/2023, avtalsuppföljning lokalvård 
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§ 17 
Patientsäkerhetsberättelser 2023  
BRO 2024/124 
 

Beslut  
Nämnden lägger bifogade patientsäkerhetsberättelser för 2023 till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren senast den 1 mars 
varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse. Den ska beskriva hur 
verksamhetens patientsäkerhetsarbete har bedrivits under året, 
åtgärder och resultat samt övergripande mål och strategier inför 
kommande år. Patientsäkerhetsberättelsen ska finnas tillgänglig från 
den 1 mars varje år för den som önskar ta del av den. 
 
Patientsäkerhetsberättelser för 2023 har upprättats för Bromma 
stadsdelsförvaltnings samtliga vård- och omsorgsboenden samt ett 
socialpsykiatriskt boende i egen regi. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1520508 (Godkänd - R 1) Patientsäkerhetsberättelser 2023 
 1519989 Patientsäkerhetsberättelse 2023 Mälarbacken 
 1519990 Patiensäkerhetsberättelse 2023 Brommagården och 

Sörklippan 
 1519992 Patientsäkerhetsberättelse 2023 Långskeppet 
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§ 18 
Verksamhetsuppföljning egen regi socialtjänst och fritid 
2023  
BRO 2024/60 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har under året genomfört verksamhetsuppföljning hos 
följande verksamheter som bedrivs i egen regi inom avdelning 
socialtjänst och fritid: 
- Kulla Gulla gruppbostad 
- Annedal gruppbostad 
- Långskeppets socialpsykiatriska boende 
 
Den samlade bedömningen av respektive verksamhetsuppföljning är 
att de bedriver en god och säker verksamhet. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1519297 (Godkänd - R 1) Verksamhetsuppföljningar 2023 
avseende verksamheter i egen regi, avdelning socialtjänst 
och fritid 

 1473998 Bilaga. 2. Uppföljningsprotokoll 
 1516555 Bilaga 1. uppföljningsprotokoll 
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§ 19 
Skrivelse från Centerpartiet gällande 4H gård  
BRO 2024/74 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet föreslår i en skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd att 
majoriteten bör verka för att säkerställa att Björklunds hage 4Hgård 
kan fortsätta bedriva sin verksamhet. Motionärerna ställer frågan 
om det är möjligt för stadsdelsförvaltningen att ge föreningen 
uppskov på hyresbetalningen. 
 
Förvaltningen arbetar med att hitta en lösning för att kunna säkra 
verksamhetens framdrift framöver. En möjlig lösning är att ingå ett 
så kallat idéburet offentligt partnerskap, IOP. Under tiden har 
förvaltningen tecknat ett tilläggsavtal med 4H-gården som sträcker 
sig till och med den 31 december 2025. Det är möjligt att bevilja 
anstånd med hyresbetalningen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet tackar förvaltningen för besvarandet av vår skrivelse. 
 
Framtiden är grön. 4H gårdarna är viktiga i många aspekter för en 
grön och levande stad. De är gröna lungor mitt i staden, med fin 
natur för avkoppling och förståelse för djur och natur. Det var 
därför oroande att företrädare för Björklunds hage uppgav att de 
eventuellt behövde ta beslutet att påbörja en avvecklingsplan av 
verksamheten i sin helhet, vilket skulle betyda att gården kan 
komma att stänga i juni 2024. 
 
Centerpartiet uppmanade därför majoriteten att säkerställa att 
Björklunds Hage fick tydliga besked om framtiden. Centerpartiet 
inställning var/är att Björklunds Hage bör kunna vara kvar i 
nuvarande form då det är ett uppskattat utflyktsmål bland 
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2024-03-21 

brommaborna. Dessutom är Björklunds Hage ett viktigt inslag för 
stora delar av Brommas förskolor och deras pedagogik för att nå 
barnens lärandemål. För grundskolans fritidsverksamhet är 
Björklunds Hage ett självklart ställe för verksamheten. 
 
Centerpartiet krävde därför att majoriteten säkerställer en rimlig 
lösning för Björklunds hage så att den inte stänger ned sin 
verksamhet. Vi föreslog att det till exempel kan handla om att ge 
uppskov med hyran medan 4H gården ser över sin ekonomi 
långsiktigt. 
 
Majoriteten och förvaltningen verkar ha hittat en kortsiktig och 
arbetar med en långsiktig lösning på frågan. Förvaltningen skriver 
att en möjlig lösning är att ingå ett så kallat idéburet offentligt 
partnerskap, IOP och att under tiden har förvaltningen tecknat ett 
tilläggsavtal med 4H-gården som sträcker sig till och med den 31 
december 2025. 
 
Att majoriteten och förvaltningen arbetat fram en lösning som är 
acceptabel för inblandade parter är bra och önskvärt. Centerpartiet 
kommer fortsättningsvis att bevaka frågan, men vill samtidigt ge 
både förvaltningen och majoriteten beröm för tydlig information 
och lösningsorienterat arbete. 
 
Handlingar i ärendet 

 1519118 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från 
Centerpartiet gällande 4H-gård 
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§ 20 
Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 
rapporter 2024 – SoF och ÄO  
BRO 2024/18 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sändlistan för fredagsinformationen petter jennervallRedovisning 
av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i egen regi och 
information om rapporter från verksamheter som drivs i enskild regi 
samt beslut enligt lex Sarah tagna under perioden 2024-02-02– 
2024-02-29. 
 
Från verksamheter inom egen regi har en rapport inkommit och två 
rapporter från enskild regi gällande händelser enligt lex Sarah. 
Två beslut har fattats enligt lex Sarah under denna period i egen 
regi. Ingen information har kommit från enskild regi gällande lex 
Sarah. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1518312 (Godkänd - R 1) TJUT-Anmälningsärende- 
inkomna rapporter och beslut enligt Lex Sarah 

 1441740 Sammanställning beslut SDN 2024-03-21  
 1441728 Sammanställning inkomna rapporter SDN 2024-03-

21 
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§ 21 
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024  
BRO 2024/55 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1542242 (Signerad) Protokoll FVG 2024-03-14 
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§ 22 
Protokoll pensionärsrådet 2024  
BRO 2024/42 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1540555 Protokoll Bromma pensionärsråd 13 mars 
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§ 23 
Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 2024  
BRO 2024/168 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1520834 Protokoll - Råd för funktionshinderfrågor 2024-02-
13 Bromma och Hässelby-Vällingby 
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§ 24 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
BRO 2024/48 
 

Beslut  
Nämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbeslut. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 1542552 Anmälan av delegationsbeslut mars 
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§ 25 
Balanslista 2024  
BRO 2023/513 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1448111 Balanslista 2024 
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§ 26 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Nämnden godkänner att skrivelsen får ställas och överlämnar den 
till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse med rubriken ” Om möjliggörare för kriminella 
nätverk inom kommunens verksamheter” har inkommit från 
Sverigedemokraterna. 
 
Skrivelsen lyder enligt följande: 
 
Om möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens 
verksamheter 
 
Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har nyligen genomfört en studie 
om möjliggörare inom statlig, kommunal och privat sektor. En 
möjliggörare är någon som missbrukar sin anställning eller sitt 
uppdrag för att hjälpa kriminella nätverk. Genom att granska 148 
ärenden har BRÅ funnit att möjliggörare finns bland annat inom 
rättsväsendet, kommunala förvaltningar, bank- och finansbranschen, 
fastighetsförmedlingar, säkerhets- och bevakningsbranschen samt 
transportsektorn. 
 
BRÅ fördelar årligen ekonomiskt stöd till kommuner för att främja 
utvecklingen av kunskapsbaserade brottsförebyggande åtgärder. För 
2024 har BRÅ beviljat ekonomiskt stöd till 97 kommuner och totalt 
fördelat nära 50 miljoner kronor. Stockholms stad är en av de 
kommuner som har erhållit stöd. 
Vi vill därför fråga följande: 
 
1. Hur arbetar förvaltningen för att upptäcka kriminellt 
möjliggörande hos anställda och konsulttjänster inom 
stadsdelsförvaltningen? 
2. Vilka rutiner aktiveras om misstänkt kriminellt möjliggörande 
upptäcks inom stadsdelsförvaltningens verksamheter? 
3. Har förvaltningen erhållit eller sökt medel från det årliga 
ekonomiska stödet för att stärka och främja utvecklingen av 
kunskapsbaserade brottsförebyggande åtgärder från BRÅ, som 
Stockholms stad mottagit 2024 för att förebygga kriminellt 
möjliggörande inom Stockholm stads verksamheter? 
 
Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
ordförande Johan Heinonens m.fl. (S) förslag. 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/6 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/6-6 Protokoll sociala delegationen 20240307 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2023/430 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2023/430-1 Lex Sarah-rapport 
 BRO 2023/430-2 Utredning lex sarah  
 1507716 TJUT Information om anmälan till IVO 
 1512001 Anmälan till IVO signerad 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/137 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1504696 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/160 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1518081 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning 

 1518075 Utredning nedläggning 240228 
 1518073 Intyg undertecknat mamma 
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/138 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1504702 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning 
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